



လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းတံး Shan Women's Action Network

လိက်ပိုဒ်အောင်,

ဝမ်းထို 10-11-2010

လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းတံး စသ့သွမ်းလွင်းသိုက်မာမ်းထီမ်နှိုင်းသိုက် စလးဂဆဲလဆဲလူလံ ဆင်းယိင်းဆွဲမိုင်းတံး ပွတ်းဂင်

လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းတံး စသ့သွမ်းလွင်းတပ့်သိုက်မာမ်းစပ် ထီမ်နှိုင်းသိုက်စလးဂင်, ဆွဲစလးစိင်းဂေးသီး မိုင်းတံးပွတ်းဂင်၊ လိုက်သိုက်မာမ်း ဂဆဲလဆဲလူလံဆင်းယိင်း ဂျေ.ပီဆဲတုဂ်စိတ ကွဆဲတင်းဝမ်းပင်လိုက်တင်း မိုင်းဝမ်းထို 7 လိုခ်ဆူဝ်းစိမ်ပိုဝ်း 2010။

စတ,ကပ်ဝမ်းထို 3 လိုခ်ဆူဝ်းစိမ်ပိုဝ်း 2010 တပ့်သိုက်မာမ်းလုဂ်မိုင်းတံးတင်,ပွတ်းတွမ်းထီမ်နှိုင်းသိုက်မံ,မွက်နှိုင်းဝံ မးပဂ်းတပ့်မိုင်းလမ် ဆေးလိမ်ကဆဲတပ့်လူမ်း 1 တပ့်သိုက်လိုင်တံး-ပွတ်းဂင်, (Shan State Army – North First Brigade) ဂမ်းထိင်း။ လူမ်းသိုက်မာမ်း ကွက်,သွက်,တပ်ဂုတ်,ထတ်းဂူးဝမ်း, ဆွဲဝမ်းဆွဲထိုခ်, ကဆဲစပ်ထင်,ထိုမ်ဝု, လွဲထီမ်တပ့်သိုက်လိုင်တံး-ပွတ်းဂင်, (တပ့်လူမ်း 1) ကဆဲ ကမ်,ယွမ်းပီဆဲ တပ့်ပွဲ.လိမ်လိမ် ပးတံးဂမ်းဂမ်းထိင်း လူမ်းသိုက်မာမ်း။

မိုင်းဝမ်းထို 6 လိုခ်ဆူဝ်းစိမ်ပိုဝ်း 2010 လပ်းဂမ်း ဝိမ်းလေး,လတ်ကွဆဲ နှိုင်းသိုက် 10 ဂျေ. ပးဂင်,တီမ်လူမ်း လုဂ်တပ့်ဂင် စလယ286 မိုင်းဆွင် ဂျေ,သွက်,ဂူးဝမ်းဆွဲဝမ်းဆွင်ဆိပ် ယူ,တင်းဂင်,မိုင်းဆွင် 5 လက်မံး၊ လိုက်သိုက်ဂျေ.ဆိုင်း ဂဆဲလဆဲဆင်းယိင်း ကျ,ယု 25 ပီ ပီဆဲတုဂ်စိတ မိုင်းဖွင်းမမ်းဆင်းယု,ဂိုမ်း ဂျေ.လိပ် တင်းလမ်းထိင်းကွဆဲ, ကျ,ယု 2 စုပ်,ဆဆဲယပ်။

သိုက်မာမ်းဂျေ.ဆဆဲ တီဂ်းမတ်တိမ်မတ်မိုင်းမမ်းဆင်းသေ လဆဲစူဆဲဂွမ်မမ်းဆင်းလက်ဂျေ, မတ်လပ်းသပ်ဂိုမ်း သေတီဂ်းဂဆဲလဆဲလူလံ မမ်းဆင်းတေး,ပေးဂူးလုံ။ ဂူးဝမ်းဂိုမ်းဂွမ်းလံးဝိမ်းသီမ်မမ်းဆင်းဂွင်သီမ်,သေတေး,ဂေး ကမ်,မီးဖွဲတံးဂျေ,လွဲမမ်း တေး,ထိုင်သိုက် မာမ်းဂျေ.ဆဆဲ ပေးကွက်,ဝမ်းဂျေ။ ယွမ်းဂွပ်သိုက်မာမ်းစလး ကမ်,မီးဖွဲတံးတိုင်,လွင်းဂဆဲလဆဲဆဲတံးလုံ။ တပ့်မမ်းဆင်းဂေး သိုက်မာမ်း လွက်,ငိုတ်,တေးကပ်မမ်းတံးပေးလတ်; စဆဲပိုမ်းဆဲစလး လင်,လံးစံးကွက်,ဝမ်းဂျေ,ယူ,တင်,တီး။

လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းတံး မံးလုံလွမ်းလွင်းဆင်းယိင်းထုဂ်,သိုက်မာမ်းနှိုင်းတံးဂံး.လေး,ဆဲစလး တွမ်းတေး,ဂူးမိုင်းဆွဲဆေး လိမ်တင်းသီင်း လိုင်းတေသိုပ်,ထုဂ်, သိုက်မာမ်းပူဆဲပီဆဲ လူလံဂျေ,မိုင်းဆေး။

လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းတံး လံးဂိုမ်းဂွမ်လွင်းသိုက်မာမ်းဂဆဲလဆဲလူလံဆင်းယိင်းဆွဲမိုင်းတံးမး ပီယပ်းစာပ်းဂိုင် လွင်းသိုက်မာမ်း ဂဆဲလဆဲဆင်းယိင်းကွဆဲတင်းဝမ်းပင်လိုက်တင်း ပီဆဲဖွင်းယမ်းလမ်းဖျေ.ပဂ်းတေး,ထိုင်မိုင်းမာမ်းယူ,ဆဲ ပွင်,တေးတပ့်သိုက်မာမ်း ဂုတ်းထင်,ဂင်, ဂဆဲလဆဲလူလံဆင်းယိင်း စလးတိုမ်းတေသိုပ်, ပူဆဲပီဆဲဆင်းယိင်း ဂျေ, မိုင်းဆေးကမ်,ဂင်။

“ဂုတ်းစးတိုက်သုခ်းနှိုင်းလမ်းဖျေ.ကမ်,ယွမ်းဂွပ်လူင်ပွင်လိုင်စံး, ကဆဲတပ့်သိုက်မာမ်းတေဖွတ်းနှိုင်း” ဆင်းမွမ်းဂိုင် ဖျေ.စာမ်ပက်, လူမ်းဂမ်းသားလွင်းဆင်းယိင်းလတ်;၊ “သင်ယွမ်းဂွပ်ဂေး မိုခ်ဆင်,စပ်ဂမ်ထီမ် နှိုင်းသိုက်မာမ်းသိုပ်,ပိုင် ဂဆဲလဆဲလူလံဆင်းယိင်းမိုင်းဆေး ဆဆဲယပ်”။

တီးဂပ်းသိုပ်,တိတ်းတေး, ဆင်းမွမ်းဂိုင် (+ 66) 81 992 1121
ယိင်းလမ်းဂွမ် (+ 66) 85 107 1452